

AWARD CITATION

- | | | |
|--|--|--|
| 1. | Surname, name and middle name | MIKUS NIKOLAJ EFIMOVICH |
| 2. | Rank | Guards Sr. Sergeant |
| 3. | Position and unit | 76mm artillery battery reconnaissance commander, 13 Guards rifle regiment, 3 Guards rifle "Volnovakha" division. |
| is recommended for order "GLORY III CLASS" | | |
| 4. | Birth year | 1918 |
| 5. | Nationality | Ukrainian |
| 6. | Party membership | None party member |
| 7. | Participation in the civil war and later in defence of USSR, in Patriotic war | In Patriotic war since 19.10.1941 on Leningrad, Stalingrad, Southern, and 4 Ukrainian fronts. |
| 8. | Wounds and contusions | Wounded on 02.03.1943 and 02.07.1943. |
| 9. | In Red Army service since | 1939 |
| 10. | Drafted by which induction station | Podolsk Volynsky district military commissariat. |
| 11. | Previous awards | None |
| 12. | Awardee's and his family permanent home address | <i>intentionally obscured</i> |

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

He was efficient in spotting the enemy firing positions in the operation for German defence breakthrough during 08-14 April 1944 near the town Armiansk (Crimean Autonomous Soviet Socialist republic), as well as in the later engagements on the Ishun' positions, and for the towns Yevpatoriya and Saky. He promptly relayed the intelligence to the battery, which then eliminated the enemy targets. He also were locating save passages through the enemy minefields and led the battery in their advance to the new firing positions. He has 12 killed enemy soldiers on his account.

He deserves state award - order "GLORY III CLASS".

Commander of 13 Guards rifle regiment

Guards Colonel *signature* /SAIFULIN/





I AWARD WITH ORDER "GLORY III CLASS"
COMMANDER OF 3 GUARDS RIFLE "VOLNOVAKHA" DIVISION
GUARDS MAJOR GENERAL *signature* /TSALIKOV/

23 April 1944

Наградной лист

- 1 Фамилия имя и отчество Микус Николай Сергеевич
- 2 Звание сержант стар. выслуги 3 Должность часть командир
- 4 отдельный разведки батарея 76мм пушек 13 сардеевской стрелковой полка
- 5 3 сардеевской стрелковой Волховской дивизии
- Представляется к правительственной награде
- Ордену "Славы третьей степени"
- 4 Год рождения 1918 5 Национальность украинец 6 Политическое убеждение Беспартийный
- 7 Участие в гражданской войне, последующих боевых действиях по защите СССР и отечественной войне. В отечественной войне с 1941/41 Ленинградского, Сталинградского, Южного и 4 Украинского фронтов
- 8 Имеет ли ранения и контузии в отечественной войне Ранен 2.3.43 и 2.4.43г
- 9 С какого времени в Красной Армии с 1939 года
- 10 Каким РВК призван Волыно-Подольский РВК
- 11 Чем ранее награжден Наград не имеет

12. Постоянный жилищный адрес представляемого к награждению и адрес его семьи

1. краткое конкретное изложение военного подвига или заслуг

В боях с 8 по 14 апреля 1944 года при прорыве немецкой обороны в районе г. Армянка Крестинской АССР и последующих боях на Шумовских позициях за города Евпатория и Саки лично обнаруживал огневые точки противника. Вспоро передавал на батарею снаряды которой они уничтожались, отыскивал проходы в минных полях сопровождал батарею на новые огневые позиции. Имеет на своем счету 12 убитых немцев.

Достоин правительственной награды
Ордену Славы 3 степени.

Николай Сергеевич Микус
командир 13 сардеевской стрелковой полка
сержант



